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Hluboké přesvědčení mé duše se velmi dobře snoubí s pocitem vlastní nízkosti, osobní chudoby        
a nehodnosti, ale přesto jsem si jist, že jsem se díky Boží milosti zcela změnil. Mám jasnější představu        
o svých povinnostech a myslím, že jsem působením Ducha svatého získal odhodlání je věrně plnit.

EVANGELIUM LIVE: Jan 15,26-27; 16,12-15
Měl bych vám ještě mnoho jiného říci, ale teď byste to nemohli snést.

Mám v sobě spoustu otázek… Pořád se Boha na něco ptám, nejčastěji snad na to, proč tak často
mlčí. Proč mi nevysvětlí, jak je možné, že má můj kamarád rakovinu, proč nezastaví válku        
na Ukrajině, proč neumím německy, když by se to tolik hodilo, proč jsem si tak dlouho přála stát    
se řeholní sestrou, a teď se připravuji na manželství…
Tohle evangelium mě ale hodně uklidňuje. Ježíš mi tu říká: buď v klidu, víš přesně to, co máš vědět.
Teď nepotřebuješ nebo nemůžeš znát víc, mohlo by ti to i uškodit. Hospodin mě zná líp než já sebe
sama. Ví, že jsem často zmatená a tak moc si přeju pochopit smysl toho, co se zrovna děje. Ale taky
moc dobře ví, proč přesně v těchto situacích mlčí.
Když jsem byla na svých prvních ignaciánských exerciciích, které probíhaly celé v tichu, pochopila
jsem tam, jak velký význam má mlčení. Že něco neříct má někdy větší smysl než něco vyslovit.
Vnímám teď, že Boží mlčení je stejně tak důležité jako jeho slovo. Že se vyplatí naslouchat jeho
mlčení stejně tak jako jeho slovu, i když někdy pěkně bolí to vydržet. 
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Život v partnerství mě teď učí jednu krásnou a hodně
osvobozující věc: že jediné, co potřebuji vědět, je to, že jsem
milovaná. O to můžu svůj život opřít a nic s ním nezakolísá,    
i když se všechno kolem hroutí.  
Bože, důvěřuji ti, že mě svým mlčením potřebuješ od něčeho
ochránit nebo naopak vyburcovat k akci. Chci ti teď
odevzdat všechny otázky, které mě trápí a nedají mi spát.    
Kéž tvůj tichý láskyplný pohled pronikne všechny moje
zmatky, nejistoty a zoufalství. Duchu svatý, přijď a dej nám
zakusit, že jsme milované Boží děti a že nic dalšího
nepotřebujeme.



Jan 15,26-27; 16,12-15

Ježíš řekl svým učedníkům: „Až přijde Přímluvce, kterého vám pošlu     
od Otce, Duch pravdy, který vychází od Otce, ten vydá o mně svědectví.
Vy také vydávejte svědectví, protože jste se mnou od začátku. Měl bych
vám ještě mnoho jiného říci, ale teď byste to nemohli snést. Ale až přijde
on, Duch pravdy, uvede vás do celé pravdy. On totiž nebude mluvit sám
ze sebe, ale bude mluvit to, co uslyší, a oznámí vám, co má přijít.       
On mě oslaví, protože z mého vezme a vám to oznámí. Všechno,       
co má Otec, je moje; proto jsem řekl, že z mého vezme a vám to oznámí.“


